ΤΟ ΤΕΛΙΚΟ  ν  ΤΩΝ ΛΕΞΕΩΝ
1.Το τελικό -ν 
1. της αιτιατικής ενικού του θηλυκού γένους 

· του οριστικού άρθρου (τη[ν]/στη[ν]) και 

· της προσωπικής αντωνυμίας (αυτή[ν], τη[ν]), καθώς και
2. των αρνητικών επιρρημάτων δε(ν) και μη(ν) 
διατηρείται στον γραπτό λόγο, 
μόνο όταν η επόμενη λέξη αρχίζει από φωνήεν ή από ψιλό ή διπλό σύμφωνο ή σύμπλεγμα συμφώνων:    κ, π, τ, γκ, μπ, ντ, τσ, τζ, ξ, ψ.
2. Το τελικό -ν χάνεται όταν η επόμενη λέξη αρχίζει από εξακολουθητικό σύμφωνο:     γ, β, δ, χ, φ, θ, μ, ν, λ, ρ, σ, ζ.
Π.χ. Μίλησε με την κόρη του, αλλά παρακολουθούσε με προσοχή τη ροή του νερού.
       Αν και ήρθε αργά, τη δέχτηκαν με χαρά,
       Όταν μιλούσε η Θάλεια δεν την άκουγε κανένας. 

3. Για να αποφευχθεί η σύγχυση μεταξύ αρσενικού και ουδετέρου γένους αποφασίστηκε το τελικό ν να διατηρείται πάντα στα αρσενικά άρθρα και στις αντωνυμίες.  Έτσι:
Το τελικό -ν της αιτιατικής ενικού του αρσενικού γένους: 
·  του οριστικού και του αόριστου άρθρου (τον/στον, έναν), καθώς και 

· της προσωπικής αντωνυμίας (αυτόν, τον) 

διατηρείται στον γραπτό λόγο πάντοτε.
Π.χ. τον αδερφό, τον πατέρα
Ο Σωτήρης χθες πήγε βόλτα με έναν συμμαθητή του στον ζωολογικό κήπο
4. Το τελικό -ν σε άλλες περιπτώσεις λέξεων:
· Το σαν κρατάει πάντα το τελικό ν. 

 π.χ. Μας κοίταζε σαν χαζός.  

· Παραμένει ενίοτε στο απαγορευτικό μη(ν) μπροστά από τις μετοχές σε -οντας και -ώντας ( μην έχοντας), αλλά ποτέ στις λόγιες μετοχές (οι μη καπνίζοντες)

· Παραμένει στο αριθμητικό εκατό(ν), όταν συνδυάζεται με άλλον αριθμό που αρχίζει από φωνήεν: π.χ.  εκατόν επτά, εκατόν έξι  κ.λπ.
· Παραμένει στην αιτιατική μιαν, όταν ακολουθεί λέξη που αρχίζει από α: π.χ.  μιαν άλλη μέρα, μιαν αγάπη κ.λπ.
